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                                       ИЗВЕШТАЈ О РАДУ УПРАВНОГ ОДБОРА 
                                             ЛЕКАРСКЕ КОМОРЕ СРБИЈЕ 
                                                         ЗА 2009 ГОДИНУ 

Поштовани делегати Скупштине Лекарске коморе Србије, 

Управни одбор ЛКС одржао је у 2009-ој години 7 редовних и 3 ванредне седнице. Све 
седнице одржане су са кворумом и у оптималним условима за рад и одлучивање. 

На редовним седницама донете су 62 одлуке и усвојено 14 закључака што је чинило у 
просеку 8 одлука и 2 закључка по седници. Звучи сувопарно, статистички, али јасно показује 
колико је тачака дневног реда тј. тема било неопходно за разматрање. Већ ово говори о 
огромном послу који смо урадили, било да се ради о текућим активностима Коморе или о 
актуелним, најчешће „хитно“ наметнутим темама од стране законодавне власти, а пре свега 
од стране Министарства здравља. Нажалост, морам поново да нагласим нешто што је свима 
нама одавно препознатљиво, а то је да смо за већину тема из области законодавства, тј. 
припрема разних Закона, Правилника и Уредби сазнавали индиректно преко медија, 
Службеног гласника, а што је најзанамиљивије, најчешће усменим информацијама од колега 
који су учествовали у раду на припреми тих докумената. С друге стране, у ситуацијама када 
је Комора званично позивана да се укључи у рад на припреми неког акта или да да своје 
мишљење, то је по правилу било у роковима који су најблаже речено непримерени. Такав рад 
Министарства здравља је за сваку осуду, али се надамо да ће се променом Министра и 
његових сарадника, а када не знамо, променити стил рада и подићи ниво културолошког 
комуницирања. Још драстичнији пример непримерене и у Европи непознате 
међуинституционалне комуникације представља чињеница да за 4 године рада и мандата 
чланова УО и директора, није Комори упућен ни један писмени позив уз предлог дневног 
реда за сарадњу, састанак или слично. Упућивани су  само повремени телефонски позиви 
Министра, преко посредника,  према директорки Коморе, најчешће са идејом о критици рада 
Коморе или покушајима да се Комором манипулише. 

На срећу, преживесмо! 

Од бројних тема из садржаја рада УО издвојио бих и нагласио неке, можда интересантније и 
значајније од редовних текућих активности: 

Пре свега ради се о организацији и реализацији ЗЕWА митинга у септембру месецу, када нам 
је гостима била елита представника Лекарских комора Европе и светских и европских 
асоцијација лекара. Јак и позитиван ветар у леђа Коморе био је резултат тих састанака, а 3 
горе наведене ванредне седнице УО десиле су се за време ЗЕWА митинга. Ради се о 
састанцима чланова УО са представницима Хрватске лијечничке коморе и Лекарске коморе 
Македоније и сусрету са др Отмаром Клојбером, генералним секретаром Светске 
медицинске Асоцијације. Резултат тога је одлука ове Скупштине о учлањењу у ту 
 _______________________________________________________________________________________

Србија, 11000 Београд, Краљице Наталије 1-3 ۰ Телефон:  011/3626-185
lekarskakomorasrbije@gmail.com ۰ www  .  lks  .  org  .  rs  

http://www.lks.org.rs/


  
ЛЕКАРСКА КОМОРА СРБИЈЕ  ●  SERBIAN MEDICAL CHAMBER

________________________________________________________________________________________________
организацију и успостављање блиске сарадње са Лекарском комором Немачке и Хрватском 
лијечничком комором. 

Велико је то задовољство и част! 

Подсетио бих вас на наше активности и јавно супростављање Коморе фискализацији у 
здравству, пре свега државних установа, и бачених у ветар 5 милиона Еура буџетских пара, 
уз по ко зна који пут инсистирању на интегрисању приватног сектора у заједнички систем 
осигурања. Само је „наш“ министар подржао ту активност Министарства трговине. Као што 
сте били сведоци, министри  правде и просвете су се успротивили фискализацији адвокатуре 
и школског система на свим нивоима, са тако озбиљним аргументима и подршком из Европе, 
да је сада и врапцима јасно да су покушаји наметања начина фискализације који Европа не 
познаје сами по себи осуђени на пропаст. 

Сем у здравству! 

УО је и у прошлој години, на предлог  посебних обора Коморе, покренуо иницијативе пред 
Уставним судом Републике Србије које се односе на дискриминације по темама: изабрани 
лекар (зашто само у државној пракси) и Инструкацији о прихватању или не прихватању 
докумената из приватне праксе. Осим тога, редовно смо пратили и извештавали лекарску и 
цивилну јавност о покушајима организације допунског рада у државним здравственим 
установама. Годину дана после децембра 2008 - е, очигледно да је та врста делатности још у 
пеленама, уз све претње лекарима који раде допунски у приватној пракси, сем професорима 
на 4 од 5 медицинских  факултета у Републици. А, од Уставног суда ни писма ни 
разгледнице о одлуци у вези чл.277 ЗЗЗ. 

Очигледно, може им се! 

Ипак, има и светла у тунелу. Колико смо били у праву са инсистирањем да Комора треба да 
ради акредитације из области КМЕ показују чињенице да је Здравствени савет незванично 
препустио тај посао Коморама, а да је проф. Јанковић напустио чланство у Савету. Очекујем 
да ће врло скоро, тј. ове године, Комора то радити и званично, а не Здравствени савет, јер је 
изузетно организована: стручно, логистички и финансијски. У оквиру ове теме  подсећам вас 
и на одлуку УО да се укупан седмогодишњи збир бодова од 168 умањи за 24 бода, због 
Уредбе Министра здравља о необавезности КМЕ и прикупљања бодова у 2009 –ој години. 

Докле може да иде Уредбашки однос према већ донетим Законима и Правилницима! 

Организовали смо донаторску вечеру ради прикупљања средстава за израду и постављање 
споменика др Владану Ђорђевићу, оснивачу Српског Лекарског Друштва.
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Примерено лекарима, предивно и господски!  

И на крају, претпоследњи извештај о раду УО ЛКС у овом мандату, завршавам 
информацијом да смо припремили, а ова Скупштина усвојила,  неколико важних и 
неопходних правилника, а пре свега Правилник о фонду солидарности чланова Коморе. 
Организоване су  јавне набавке за штампање чланских легитимација, штампање и 
дистрибуцију Гласила и реализацију информационог система Коморе уз набавке свих 
неопходних средстава за рад Коморе. Организовали смо неколико стручних скупова о 
темама које се тичу здравственог система и унапређења лекарске делатности, иако у овом 
тренутку без права на акредитацију. Али, само тренутно. 

Време и неспособност Министра и његових сарадника ради за нас!  

Поштоване колегинице и колеге, извињавам вам се ако сам нешто из садржаја рада УО 
заборавио или прогласио мање важним. 

Захваљујем вам се на стрпљењу и желим свима нама успешну организацију избора. 
 
Председник УО ЛКС 
Др Зоран Булатовић, 
 
Београд, 26.2.2009  
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